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Boombeheerders zijn misschien wel de belangrijkste lezers van dit blad. Met 
die stelling zal iedereen het eens zijn. Het was in ieder geval de aanleiding om 
in 2008 een blad te beginnen met als ondertitel Vakblad voor boomverzorging 
en boombeheer in de openbare ruimte. Als je het verhaal van Rudolf Hendriks op 
pagina 48 van deze uitgave van Boomzorg leest, realiseer je je ineens dat dit 
misschien een wat bijzondere ondertitel is. Natuurlijk heb je als gemeentelijk 
boombeheerder in eerste instantie en allereerst de zorg voor de gemeente-
lijke bomen. Maar bomen die niet bij de burgemeester op de loonlijst staan, 
zijn natuurlijk net zo belangrijk. En – nu begeef ik mij op glad ijs – deze zijn 
misschien nog wel belangrijker voor het stedelijke klimaat dan gemeentelijke 
bomen. Bomen die gezegend zijn met een ruime particuliere tuin als onder-
grond, zijn soms beter in staat om de functies te vervullen waarvoor ze op 
deze aarde zijn dan gemeentelijke lollystokken die opgesloten zitten tussen 
een fietspad en een rijweg, of op een andere manier moeten zien te rooien 
met een altijd te beknopt profiel of te zuinige groeiplaats. Dat zijn ook nog 
eens bomen waarvan om de zoveel jaar hout geoogst moet worden, omdat 
anders het verkeer er last van zou kunnen krijgen. 

Als je op die manier kijkt naar bomen én groen in jouw gemeente, heb je dus 
ineens een andere job; dan gaat het veel meer om het grotere geheel van het 
groen en alle bomen en de betekenis daarvan voor het leefklimaat. Wat is dan 
belangrijker? Nu zijn we geneigd te denken: als we die bomen maar iedere 
paar jaar vakkundig snoeien, komt het wel goed. Maat is dat wel zo? Zullen 
we in de toekomst niet veel meer natuur en meer biodiversiteit in de stad 
verwachten en misschien wel eisen? Nu al is het zo dat dat de natuur in de 
stad meer biodiversiteit bevat dan het aangeharkte platteland, waar door onze 
industriële vorm van landbouw een groot deel van de insecten al is verdwe-
nen. Ik denk dat we ons daarop moeten richten als boombeheerders, maar ook 
dat we als groenbeheerders daarvoor de handen op elkaar krijgen bij de bur-
ger. Als groenmensen denken wij soms dat de burger het allemaal wel goed 
vindt. Ik denk van niet, en zie dat de burger met ons bezorgd is over de staat 
van het groen en de natuur in Nederland, maar vaak niet de instrumenten 
heeft om ergens te beginnen. 
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